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Interpellation till Hälso o Sjukvårdsnämndens  
ordförande Anna-Lena Danielsson (S), 

 
 

Är du villig att pröva nya vårdmetoder  
         för att stärka patientnöjdheten? 

 

 
Ett tvåårigt projekt vid Skånes Universitetssjukhus (SUS), gällande vård i hemmet har visat en rad 
goda effekter. Även Sankt Görans sjukhus i Stockholm har påvisat positiva resultat.   
 
Projektet innebar att akut medicinsk vård som krävde specialiserad vård inom infektion eller 
internmedicin erbjöds i hemmet, istället för att patienten behövde ligga inlagd. Här fick patienten ett 
vårdteam tillgängligt för kommunikation dygnet runt, ett team som höll koll på hans eller hennes 
tillstånd kontinuerligt. Teamet hade också möjlighet att genomföra relativt komplicerade insatser, 
exempelvis dränageinläggning och blodtransfusioner.  
 
Bland de många goda effekter som syntes, märktes att patienterna åt och sov bättre, rörde sig mer, 
kände sig mer delaktiga i sin vård samt en minskad risk för fall. En uppskattad vårdform för patienter 
och anhöriga.  
 
En annan positiv följd var att vårdplatser på sjukhusen på ett kostnadseffektivt sätt frigjordes. Man 
märkte vid SUS att kostnaden för en vårdplats inom det som kallades ”sjukhus hemma” var ungefär 
hälften av en motsvarande slutenvårdsplats på medicinavdelning. Ett genomförande av denna 
vårdform i vår region skulle underlätta Region Västerbottens hanterande av bristen på vårdplatser 
och samtidigt ha en positiv effekt på den svåra ekonomiska situationen. 
 
 
Utifrån ovanstående ställer jag följande frågor till Anna-Lena Danielsson: 

– Vill du och det rödgröna styret se en ökad patientnöjdhet i Västerbotten? 

– Ser du betydelsen av att arbeta mer kostnadseffektivt med de vårdplatser vi har? 

– Är du villig att pröva nya vårdformer i likhet med de projekt vi nämner i texten ovan för att 

uppnå detta? 

 
 
Hans-Inge Smetana (KD) 
Gruppledare, Region Västerbotten 


